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Злагоджена, професійна діяльність парламенту як єдиного законодавчого органу країни 

набуває сьогодні особливої ваги. На цьому наголосив Голова Верховної Ради України В.Рибак 

під час зустрічі зі слухачами курсів в Інституті підвищення кваліфікації керівних кадрів 

Національної академії державного управління при Президентові України. 
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Фракции "Батькивщина", "Свобода" и УДАР намерены сделать все возможное, чтобы не был 

принят законопроект о внесении изменений в Конституцию относительно усиления гарантий 

независимости судей. В оппозиции считают, что этот документ не имеет ничего общего с 

евроинтеграцией и "усилит зависимость судебной системы от президента". В Партии регионов 

заверили, что примут документ без участия оппозиции. 

Будет на что посмотреть  Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) ....................5 

Депутаты решили объявить войну спекулянтам, перепродающим билеты на футбольные 

матчи, концерты и другие мероприятия. Вчера в Верховной Раде был зарегистрирован 

соответствующий законопроект, который предусматривает увеличение штрафа за 

перепродажу до 17 тыс. грн.  

Парламенту предлагают изменить лимиты расчетов наличными  Елена 

Губарь, "КоммерсантЪ" (Украина) ..................................................................................6 

Вчера в Верховной Раде был зарегистрирован законопроект N3390, вносящий изменения в 

закон о Нацбанке и Хозяйственный кодекс. Авторы документа А.Кайда, И.Сех и А.Мирный 
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В.Полочанінов: «Арсеній Петрович зробив свій вибір. Чи отримав він із цього дивіденди? 

Певно, що так, але я вважаю, і це підтверджують конкретні документи та цифри, що на рівні 
партій ніякого об’єднання не відбувається. Мова йде винятково про поглинання». 

Раду ждет евроинтеграция, а по законам под Тимошенко команды не было  
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На этой неделе в Украине должно появиться Общественное телевидение и радио. В четверг 
этот долгоиграющий закон должен быть принят, но без конфликта обойтись вряд ли 

получится. 
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Лидеры оппозиции – о едином кандидате и освобождении Тимошенко  Максим 

Каменев, Журнал «Форбс» (Украина) ..............................................................................8 

О.Тягнибок: "Нужно понимать, что тактика оппозиции в случае подписания соглашения в 

Вильнюсе будет одна, если нет – другая. Каждый из нас может выражать свою позицию, но о 

нашем общем видении будет объявлено публично. Договориться о системе ненападения друг 
на друга – это самое важное". 
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Рада не смогла проголосовать за отмену пункта пенсионной реформы, который касается 

единого принципа начисления пенсии депутатам, президенту и членам правительства. За 

законопроект, инициированный фракцией УДАР об установлении справедливого начисления 

пенсий. Проголосовало всего 198 народных депутатов. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Володимир Рибак реанімував співпрацю депутатів з Європарламентом  
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"Для забезпечення нормальної роботи мною підписано розпорядження про призначення 

співголів української частини комітету парламентського співробітництва України з ЄС, 

співголовами призначено С.Тігіпка та П.Порошенка", - сказав на пленарному засіданні 
В.Рибак. 

Переформатирование Рады отложили до следующей недели  Comments.UA.........11 

Законопроект об уменьшении количества народных депутатов, необходимых для создания 

депутатской группы, будет проголосован на следующей пленарной неделе. Об этом заявил 

руководитель Регламентного комитета Верховной Рады, народный депутат от Партии 

регионов В.Макеенко. 

Евроинтеграция на грани срыва? Все в руках Королевской и Кинаха  Главком .12 

Изначально планировалось, что делегация проведет в Киеве ряд переговоров и примет участие 

в работе национального круглого стола, посвященного саммиту «Восточного партнерства». В 

итоге европейцам покажут детский центр, сводят на футбол, продемонстрируют танцы и 

театральную постановку. После этого помашут ручкой и отправят по домам. 

Депутаты намерены создать крупнейшего землевладельца в Украине  
Корреспондент.net ..........................................................................................................14 

Законопроект подал нардеп-регионал Е.Сигал в конце мая. Документ предоставляет 
Госзембанку эксклюзивное право на покупку-продажу земель сельхозназначения в обход 

действующего до 1 января 2016 года моратория и убирает для госструктуры ограничения по 

максимальной площади земель в собственности. 

БЛОГИ 

Сергій Міщенко: «Франція не вірить у щирість влади і думає чи підписувати 

Угоду про Асоціацію»  корреспондент.net...................................................................15 

Париж хоче побачити як реалізовуватимуться євроінтеграційні закони. 

Олег Ляшко: «Що сьогодні відбулося у парламенті»  корреспондент.net ..............15 

Регіонали "клеять дурочку" у парламенті. Вони штучно затягують розгляд другорядних 

питань, аби сьогодні не вистачило часу розглянути кричуще важливі для українських 

громадян питання: мораторій на закриття медичних закладів і відновлення справедливості у 

нарахуванні пенсій. 

Ірина Фаріон: «Відкритий батьківський урок дітям»  pravda.com.ua.....................16 

Ми, 37 депутатів від ВО "Свобода", не маємо інших важелів, аби вплинути на втілення в 

життя аксіоматичних речей послуговуватися у державних органах лише державною мовою. 

Проте наш внутрішній імператив – демонструвати протест. 
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Друковані видання 

Володимир Рибак: «Потрібен сучасний менеджмент місцевого самоврядування»  

"Голос України" 

Злагоджена, професійна діяльність парламенту як єдиного законодавчого органу країни 

набуває сьогодні особливої ваги, адже Україна перебуває на історичному рубежі, коли 

закладається підґрунтя для подальшого розвитку держави, йде підготовка до підписання Угоди 

про асоціацію з Європейським Союзом на саміті у Вільнюсі. 

На цьому наголосив Голова Верховної Ради України В.Рибак під час зустрічі зі 
слухачами курсів в Інституті підвищення кваліфікації керівних кадрів Національної академії 
державного управління при Президентові України. 

«Парламент має забезпечити оперативне прийняття необхідних законів, удосконалювати 

правову базу, бо це запорука ефективної діяльності всього державного механізму», — зазначив 

керівник парламенту, звернувши увагу, що «постійно докладає зусиль, аби «мітинговість» і 
безлад у сесійній залі залишались у минулому». 

В.Рибак висловив переконання, що налагодження прямого та живого зв’язку між 

парламентом сьомого скликання та органами місцевої виконавчої влади і місцевого 

самоврядування є особливо важливим зараз, коли ініційовані главою держави економічні та 

соціальні реформи перейшли у стадію практичної реалізації у масштабах усієї держави. Він 

наголосив, що нині три гілки влади — Президент, Кабінет Міністрів та Верховна Рада України 

— діють узгоджено та готові нести відповідальність перед суспільством за долю реформ. 

«Реалізація реформ можлива лише за умови об’єднання зусиль на всіх рівнях — від 

Верховної Ради до районної і сільської, їх виконання лежить на представницькій і виконавчій 

владі. Не слід чекати, що в столиці вирішаться всі проблеми», — сказав В. Рибак. До того ж 

Голова Верховної Ради вкотре звернув увагу на важливість того, аби в центрі всієї державної 
політики була людина, аби все спрямовувалося на забезпечення достойного рівня життя 

громадян, на виховання молодого покоління. «Реформи повинні працювати на людей і для 

людей», — наголосив він. 

У цьому контексті В.Рибак зазначив, що будь-який поступ можливий лише за умови 

розвитку національної економіки. За його словами, головний напрям реформ, які 
запроваджуються з ініціативи Президента України, — навчити самостійно заробляти кошти на 
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місцях, оскільки тільки той результат вартий уваги, який здобутий саме в регіонах. В. Рибак 

висловився за необхідність надання місцевим бюджетам більших фінансових можливостей для 

здійснення покладених на них повноважень і обов’язків. «Фінанси потрібні там, де є проблеми, 

і вони мають вирішуватись», — сказав він. 

В. Рибак звернув увагу на те, що незадіяним залишається ресурс комунального 

господарювання. Нових підходів вимагає, за словами керівника парламенту, і розв’язання 

проблеми безробіття в малих містах, селах і селищах. В Україні більше 350 населених пунктів 

мають статус малих міст, у яких проживає понад 6 мільйонів громадян. 

Десятки тисяч мешканців цих міст шукають кращої долі або у великих містах, або за 

кордоном. Така само ситуація й у переважній більшості сіл та селищ України. 

В.Рибак зазначив, що нині в Україні — понад 28 тисяч сільських населених пунктів, а 

розв’язання проблем розвитку сільських територій — це не лише питання розвитку 

агропромислового комплексу. «Створення сучасних умов життя на селі в соціальному, 

культурному і духовному розумінні — найперше завдання для місцевої влади, для кожного із 
вас — голів районних рад», — сказав він, додавши, що село, насамперед, — це середовище і 
спосіб життя людей, а вже потім — сфера виробництва. 

«Саме тому земельна, медична, освітня реформи, реформа соціального забезпечення 

мають працювати на підвищення якості життя селян, життя людей у невеликих селищах і 
містечках», — підкреслив В. Рибак, додавши: «Без вас, представників місцевих рад, без 
депутатського корпусу, керівництва відповідних адміністрацій, голів місцевих рад різного рівня 

справу державної ваги не зрушити з мертвого місця. Потрібен сучасний менеджмент місцевого 

самоврядування». 

Керівник парламенту відзначив позитивний приклад Вінниччини, одного з регіонів-

лідерів у втіленні та поширенні ідей сучасного місцевого самоврядування. 

В.Рибак побажав присутнім на зустрічі головам районних рад із різних куточків 

держави, професорсько-викладацькому складу кафедри парламентаризму та політичного 

менеджменту, слухачам Академії успіхів у навчанні, здобуття нових знань з основних питань 

державотворення, розвитку місцевого самоврядування. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=303357 

Борьба на выбивание  
Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Совместное заявление о том, что народные депутаты от оппозиции не будут голосовать 

за президентский законопроект о внесении изменений в Конституцию, вчера распространили 

пресс-службы фракций "Батькивщина", "Свобода" и УДАР. "Под прикрытием 

евроинтеграционных требований действующая власть и Партия регионов пытаются 

протолкнуть закон, который еще больше усилит авторитарную диктатуру Президента Виктора 

Януковича и сделает его влияние на судебную систему практически неограниченным",— 

сказано в сообщении. В оппозиции призвали власть "сесть за стол переговоров" и создать в 

Верховной Раде временную специальную комиссию, которая разработает согласованный 

документ. "В Партии регионов понимают — чтобы принять этот законопроект в целом, 

необходимо конституционное большинство — более 300 голосов, а это невозможно без 
оппозиции, так что им придется идти на компромисс",— заявил глава фракции УДАР Виталий 

Кличко. 

Как известно, законопроект об усилении гарантий независимости судей президент 

Виктор Янукович внес в Верховную Раду в июле. Он предложил отменить пятилетний 

испытательный срок и назначать судей сразу бессрочно. Согласно документу, назначение и 

увольнение судей осуществляет исключительно президент по представлению Высшего совета 

юстиции, а Верховная Рада исключается из этого процесса. В сентябре законопроект получил 

положительный вывод Конституционного Суда. 
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В заявлении трех фракций содержится десять замечаний к законопроекту. Так, в 

оппозиции предлагают наделить полномочиями назначать и увольнять судей исключительно 

Высший совет юстиции, который в свою очередь должен быть сформирован из судей, 

избранных на съезде судей. Меньшинство также не устраивает то, что в проекте закона 

отсутствует норма о пятилетнем сроке полномочий генпрокурора — это, по их мнению, 

приведет к тому, что главу Генпрокуратуры будут назначать пожизненно. Их возмущение 

вызывает и повышение возрастного порога для судей до 70 лет (сейчас судьи выходят на 

пенсию в 65 лет), недостаточное количество полномочий у Верховного Суда и "отсутствие 

действенных превентивных механизмов, которые бы уменьшали риски распространения 

коррупции в судебной системе". "Фракции "Батькивщина", "Свобода" и УДАР никогда не 

проголосуют за предложенную редакцию изменений Конституции, так как она не имеет ничего 

общего с обеспечением настоящей независимости судей и европейской интеграцией 

Украины",— говорится в заявлении. 

Эксперты разделяют опасения оппозиции. Центр им. Разумкова обнародовал подробный 

анализ президентского законопроекта, в котором сказано, что его принятие "неприемлемо" и 

"опасно" для судебной системы, поскольку "документом предлагается кардинально изменить 

ситуацию в треугольнике Верховная Рада—президент—судебная власть в пользу президента". 

В Партии регионов не намерены что-либо менять в законопроекте. "Процедура, по 

которой происходит процесс внесения изменений в Конституцию, не предполагает никаких 

изменений законопроекта  — в противном случае все придется начинать сначала, а это может 

затянуть процесс до осени следующего года",— заявил глава парламентского комитета по 

вопросам правовой политики Валерий Писаренко. По его словам, комитет вчера одобрил этот 

законопроект. "Мы ожидаем, что в четверг Верховная Рада примет его 226 голосами, и эти 

голоса найдутся! На следующей сессии Рады для его принятия потребуется 300 голосов, к тому 

времени оппозиции придется пересмотреть свои утверждения — законопроект является 

евроинтеграционным, он одобрен Венецианской комиссией, для нас очевидно, что Европа на 

100% его поддерживает",— отметил депутат. 

В свою очередь представители парламентского меньшинства не исключают силового 

противостояния с ПР в случае, если законопроект будет поставлен на голосование. "Мы будем 

действовать по ситуации и консультироваться со своими партнерами по оппозиции — я пока не 

могу раскрыть всех секретов",— заявил народный депутат Игорь Мирошниченко ("Свобода"). 

По мнению экспертов, отказ Верховной Рады принять президентский законопроект не 

отразится на подписании соглашения об ассоциации с ЕС. "В Евросоюзе понимают всю 

неоднозначность украинской действительности. ЕС интересуют комплексные реформы в 

Украине, так что фракциям стоит создать группу, которая найдет вариант решения этой 

проблемы — это возможно через принятие закона "О судоустройстве и статусе судей", в 

котором будут учтены замечания оппозиции",— заявил директор европейских программ фонда 

"Відродження" Дмитрий Шульга. 

http://www.kommersant.ua/doc/2315600 

Будет на что посмотреть  

Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Народные депутаты фракции "Свобода" зарегистрировали законопроект о введении 

ответственности за перепродажу билетов на концерты, футбольные матчи и другие спортивные 

мероприятия. Они предлагают штрафовать спекулянтов в размере от 500 до 1000 не облагаемых 

налогом минимумов (от 8500 грн до 17 тыс. грн), изымая не только билеты, но и деньги, 

полученные от их реализации. 

"Мы хотим, чтобы у милиции было больше возможностей: при обнаружении 

спекулянтов накладывать на них такие административные наказания, которые смогли бы 

нивелировать их заработок. Сегодня же доход перекупщиков с лихвой перекрывает любые 

ныне существующие взыскания",— заявил соавтор законопроекта Игорь Мирошниченко. 

Напомним, сейчас такое правонарушение квалифицируется по ст. 160 Кодекса об 
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административных правонарушениях ("торговля с рук в неустановленных местах"; штраф от 17 

грн до 119 грн). 

Генеральный директор Национального дворца искусств "Украина" Михаил Кулиняк 

согласен, что ответственность за спекуляцию билетами должна быть ужесточена. "С одной 

стороны, размер предлагаемого штрафа значителен, с другой — это может повлиять на людей, 

и они не станут заниматься спекуляцией",— сказал Кулиняк, добавив, что размер наказания 

должен зависеть от значимости концерта и стоимости самого билета. 

Руководитель пресс-службы госконцерна "Спортивные арены Украины" (объединяет 

НСК "Олимпийский", киевский Дворец спорта и "Арену Львов") Александр Гливинский 

отметил, что с принятием данного закона численность спекулянтов может существенно 

снизиться из-за риска заплатить штраф: "Но самым главным в этом станет механизм выявления 

таких правонарушителей. Например, перед матчем Украина—Англия 10 сентября телеканалы 

передавали нам фотографии спекулянтов, которые мы потом отдали в правоохранительные 

органы". Гливинский также напомнил, что за рубежом одним из действенных способов борьбы 

с перекупщиками стала продажа именных билетов: "Сейчас "Укрспортарены" с Федерацией 

футбола и киевским "Динамо" обсуждают также вариант продажи именных билетов на 

рейтинговые матчи в Украине". 

Между тем главный редактор сайта dynamo.kiev.ua Александр Попов подчеркнул, что на 

эффект от инициативы можно рассчитывать только в случае адекватной реакции 

правоохранительных органов. "У нас, например, запрещена торговля в подземных переходах, 

однако это не мешает там торговать. Но если все-таки довести начатое до конца, приняв 

соответствующие меры, то это может сработать. Ведь выявить факт перепродажи достаточно 

просто, и тогда спекулянтам как минимум придется перейти на более сложный уровень 

реализации билетов, что в любом случае отразится на объемах перепродажи билетов",— уверен 

Попов. 

http://www.kommersant.ua/doc/2315970 

Парламенту предлагают изменить лимиты расчетов наличными  

Елена Губарь, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Депутаты от оппозиции озаботились правом граждан на выбор формы расчетов друг с 

другом. Вчера в Верховной Раде был зарегистрирован законопроект N3390, вносящий 

изменения в закон о Нацбанке и Хозяйственный кодекс. Авторы документа Алексей Кайда, 

Ирина Сех и Александр Мирный предлагают законодательно установить право Нацбанка 

определять граничные суммы расчетов наличными для юрлиц и физлиц-предпринимателей при 

их расчетах между собой. Нацбанк также хотят ограничить в нижнем лимите расчетов 

наличными — 150 размеров минимальных зарплат (172,05 тыс. грн) для граждан при расчетах с 

юрлицами и физлицами-предпринимателями. Сейчас Гражданский кодекс дает Нацбанку право 

устанавливать ограничения на расчеты наличными по собственному усмотрению, что 

противоречит Конституции, уверены депутаты. Сейчас действует лимит в 150 тыс. грн, но в 

любой момент НБУ может его снизить. 

http://www.kommersant.ua/doc/2315977 

«Фронтові» метаморфози  

Юлія Лучик, «День» 

У лавах опозиції вкотре назріває внупартійний конфлікт. Колишні члени «Фронту Змін», 

який ще влітку самоліквідувався і розпочав процес злиття з «Батьківщиною», наразі говорять 

про беззаперечну помилковість цього рішення і закликають свого екс-лідера Арсенія Яценюка 

створити нову партію — правонаступницю ФЗ. Нещодавно народний депутат-«фронтовик» 

Андрій Павелко навіть написав Арсенію Петровичу відкритого листа, в якому, зокрема, 

наголосив на тому, що рішення про ліквідацію «Фронту Змін» деморалізувало їхню команду, а 

багато колишніх членів ФЗ так і не знайшли відповіді на питання, чому із восьми політсил, які 
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йшли на вибори в складі Об’єднаної опозиції, тільки в їхній партії відмовилися від своїх 

політичних амбіцій. Ініціативу Павелка підтримав також інший депутат-мажоритарник 

Володимир Полочанінов. На днях народні обранці зробили спільну заяву про те, що платформа 

для створення нової партії сьогодні існує, ба більше, політична сила вже зареєстрована під 

назвою «Демократи». 

У розмові з кореспондентом «Дня» народні депутати Павелко та Полочанінов, які, до 

речі, цілком очікувано не вступили в партію «Батьківщина», в тандемі переконували, що з 
самого початку розуміли: поглинання «білосердечними» «фронтовиків» нічого хорошого не 

принесе, а за три з лишком місяці (об’єднання «Фронту змін» з «Батьківщиною» відбулося 15 

червня) їхні прогнози лише справдилися. Наразі метою депутатів є створення справжньої 
демократичної, а не винятково лідерської партії, кажуть політики, і додають, що відповіді від 

колишнього лідера на своє звернення так і не отримали. 

Разом із тим, прес-секретарі Арсенія Яценюка та його заступника Андрія Пишного 

повідомили, що їхні керівники своєрідний демарш соратників не коментують. Мовляв, тут і 
коментувати-то нічого, — політрада «Фронту Змін» вже давно прийняла рішення про 

ліквідацію партії, а тому обговорювати її реінкарнацію на базі нової політсили немає сенсу. «Я 

не бачу ніякої теми для обговорення заяв Павелка та Полочанінова. Вони абсолютно 

безпідставні», — додали прес-секретарі. 

Проте очевидно, що поштовх для дискусії таки є і питання, хто виграв, а хто програв від 

рішення фактичного розчинення «Фронту Змін» у «Батьківщині» не втратив своєї актуальності. 
Депутат Полочанінов, для прикладу, висловив з цього приводу свою думку, сказавши: «Арсеній 

Петрович зробив свій вибір. Чи отримав він із цього дивіденди? Певно, що так, але я вважаю, і 
це підтверджують конкретні документи та цифри, що на рівні партій ніякого об’єднання не 

відбувається. Мова йде винятково про поглинання». 

«Коли поставити питання, чи буде Яценюк ефективним у системі «Батьківщини», де вже 

апріорі визначений лідер? Не знаю, — продовжує депутат. — У мене щодо цього є великі 
сумніви, але я поважаю його вибір. Він це зробив. Може це прозвучить некоректно, проте 

думаю, що Арсеній Петрович десь у глибині душі погоджується з тим, що ліквідація «Фронту 

Змін» була помилкою». 

Костянтин Матвієнко, політолог: 

— З точки зору політичних технологій, Арсеній Яценюк безумовно лише виграв від 

об’єднання своєї політсили із «Батьківщиною». Він отримав серйозні перспективи того, що 

буде підтриманий партією «Батьківщина» на посаду претендента у випадку, якщо Юлію 

Володимирівну не зареєструють як кандидата на виборах 2015-го року, а ми розуміємо, що її 
реєстрація — річ дуже малоймовірна. Тому з точки зору політичного маневру ми бачимо, що 

це, безумовно, перевага Яценюка… 

А голоси Полочанінова та Павелка просто використовують у президентській виборчій 

кампанії, яка вже почалася. І це роблять саме задля того, аби показати несуб’єктність Яценюка, 

щоб створити йому цілий букет додаткових проблем. Так само, як і створювали «тушок» в тій 

частині списку, який лобіював Яценюк. Тому відповідні заяви колишніх «фронтовиків» я 

вважаю таким собі легким тролінгом політика Яценюка, своєрідним варіантом закопування 

«перспективного» кандидата в президента. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/frontovi-metamorfozi 

Раду ждет евроинтеграция, а по законам под Тимошенко команды не было  

Дмитрий Коротков, «Сегодня» 

На этой неделе в Украине должно появиться Общественное телевидение и радио. В 

четверг этот долгоиграющий закон должен быть принят, но без конфликта обойтись вряд ли 

получится. 

ЕВРОДОЛГИ. Создание Общественного ТВ и радио было одним из основных обещаний, 

которые, едва придя к власти, обещала выполнить «оранжевая» команда Ющенко—Тимошенко. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

8 

Но с наскока решить вопрос не получилось, потом команда развалилась на две части, а потом и 

Виктор Ющенко, и Юлия Тимошенко поняли преимущество (для них) подконтрольного 

Первого Национального (его можно было использовать в своих политических целях), и тема 

превращения его в ОТВР была отложена в долгий ящик. Не особо педалировала ее и нынешняя 

власть (которая, впрочем, и не обещала никаких телереформ). Однако именно ей довелось стать 

инициатором изменений, поскольку создание ОТВР оказалось одним из условий подписания 

соглашения об ассоциации с Евросоюзом. 

Закон должны были принять еще три недели назад, но в подходах большинства и 

оппозиции нашлись непримиримые противоречия. Первое — состав наблюдательного совета: 

по версии Кабмина — три человека от него и 14 от общественных организаций, по версии 

оппозиции — 5 человек от Верховной Рады (по одному от фракции) и 9 от общественных 

организаций. Второе — контроль за финансированием: Кабмин предлагает, чтобы руководство 

канала отчитывалось перед ним, оппозиция — чтобы перед набсоветом. Третье — абонплата: 

Кабмин предлагает ввести ее и сделать обязательной, оппозиция предлагает финансировать 

исключительно из бюджета (зафиксировав финансирование на 0,2% расходов госбюджета). По 

словам нардепа от «Батькивщины» Юрия Стеця, в комитете по свободе слова компромисс был 

найден, и он будет проголосован в четверг. Но первый зампред того же комитета от Партии 

Регионов Елена Бондаренко говорит, что «компромисс» от комитета состоит исключительно в 

принятии точки зрения оппозиции, у которой в комитете большинство, и Рада в целом вряд ли 

на него согласится. А значит, конфликта не избежать. Но в четверг его вероятней всего примут, 

так как крайний срок принятия еврозаконов — 18 ноября.  

Еще один еврозакон этой недели касается реформирования региональных госСМИ, 

которые также должны превратиться в независимые (по крайней мере, формально) издания. По 

нему противоречий нет, а значит, в четверг его примут во втором и последнем чтении. А вот 

третий еврозакон — изменение Конституции с тем, чтобы судей назначала не Рада, а президент 

с подачи Высшего совета юстиции — оппозиция готова поддержать, но только с поправками 

(они настаивают, что в Конституции должна быть прописана и ответственность судей). 

Впрочем, в этот раз для результативного голосования достаточно 226 голосов, потому не 

исключено, что большинство найдет их без помощи оппозиции. Но в феврале для принятия во 

втором чтении понадобятся 300, и тут уж без оппозиции никак. 

ТИМОШЕНКО. Впрочем, самые резонансные ожидания нынешней недели связаны 

вовсе не с еврозаконами. Оппозиция уже заявила, что в первую очередь ждет проекта 

изменения Уголовно-исполнительного кодекса, которое позволит приостановить срок 

наказания Юлии Тимошенко и отпустить ее на лечение в Германию. Председатель комитета по 

законодательному обеспечению правоохранительной деятельности, бютовец Андрей 

Кожемякин и вовсе объявил, что его комитет готов рассмотреть такой законопроект даже 

ночью — лишь бы внесли. Но пока он может спать спокойно — как сообщил нам источник в 

руководстве Партии Регионов, на заседании совета фракции вчера утром такой вопрос не 

обсуждался: «Команды не было. И большинство сходится во мнении, что принимать такой 

закон было бы неправильно, так как он закрепляет имущественное неравенство — у кого есть 

деньги, может сделать перерыв в отбывании срока и уехать за границу, а у кого нет — пусть 

продолжают сидеть. К тому же, если говорить конкретно о Тимошенко, — как ее отпускать, 

если она проходит еще по двум делам, при этом сама не хочет посещать заседания суда?!» 

http://www.segodnya.ua/politics/pnews/Radu-dnem-zhdut-evrozakony-a-vopros-Timoshenko-

zavis-v-nochi-465438.html 

Лидеры оппозиции – о едином кандидате и освобождении Тимошенко  

Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина) 

Главные темы осени для оппозиции: подписание соглашения об ассоциации с ЕС, 

перспектива скорого освобождения Юлии Тимошенко и негласный старт президентской 

кампании. Если о двух первых вопросах оппоненты власти говорят охотно, то о выборах 

пытаются отмалчиваться, дескать, до 2015 года еще нужно дожить. 
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Пока ключевой спорный вопрос – единый кандидат уже в первом туре голосования. На 

этом варианте настаивает Виталий Кличко. Что об этом думают остальные лидеры оппозиции, 

и когда все трое ждут решения вопроса Тимошенко – читайте ниже. 

Арсений Яценюк, глава политсовета «Батьківщини»: 

– Почему Виталий Кличко лоббирует тему единого кандидата? 

– У нас есть договор от 18 мая, подписанный лидерами трех оппозиционных фракций, о 

том, что единый кандидат будет во втором туре. 

– Но вы обсуждаете эту тему? 

– Нет, о ней нет даже разговоров. 

– Какова вероятность того, что Тимошенко выйдет на свободу до конца этой недели? 

– Я бы сказал, вероятность очень высока. Сроки сильно сужены – решение должно быть 

до 21 октября. Для этого есть несколько механизмов: акт помилования, решение суда, 

специальное решение пенитенциарной службы или Министерства юстиции, возвращение к 

вопросу о декриминализации 364 и 365 статей УПК. Что выберет Виктор Янукович – нужно 

спросить у него, меню широкое. 

Виталий Кличко, лидер УДАРа: 

– Ведутся ли сейчас переговоры о выдвижении единого кандидата от оппозиции в 

первом туре президентских выборов?    

– У нас есть четкая позиция о поддержке кандидата от оппозиции во втором туре, мы 

подписали соответствующую декларацию. Сейчас мы разговариваем о выдвижении единого 

кандидата в первом туре, поскольку у нас нет сомнений, что в нем примет участие огромное 

количество технических кандидатов. Они сделают все, чтобы победил выгодный власти 

противник, который во втором туре проиграет Януковичу. Единый кандидат в первом туре эту 

возможность исключит. 

– Как вы убеждаете Яценюка и Тягнибока поддержать вашу идею? Они выступают 

против такого сценария. 

– Думаю, у нас есть достаточно времени: точка отсчета – март 2014 года, когда мы 

должны будем принять решение. 

– Сейчас обсуждаются сразу несколько сценариев освобождения Тимошенко. Что вам 

известно о переговорах на эту тему? 

– У меня такой информации нет. Думаю, этот вопрос решится до саммита в Вильнюсе, 

потому что освобождение Тимошенко – один из принципиальных вопросов, которые нужно 

решить, чтобы подписать соглашение об ассоциации с ЕС. Есть много вариантов, как это 

сделать, но сегодня вся ответственность за принятие решений лежит на одном человеке – 

президенте. 

– Вы общались по этому вопросу с Пэтом Коксом и Александром Квасьневским? Что 

они говорят? 

– Они четко сказали: если не будут выполнены условия ЕС, договор об ассоциации не 

подпишут. Сегодня все зависит исключительно от украинской стороны. 

Олег Тягнибок, глава «Свободы»: 

– Что вы думаете о предложении УДАРа выдвинуть единого кандидата в первом туре? 

– Каждая политическая сила имеет право высказывать свое мнение о подготовке к 

президентской кампании. Но есть наше общее решение от 18 мая, которое нельзя отменить, тем 

более сейчас, когда мы вообще не знаем, состоятся ли выборы. Идея избрания президента в 

парламенте не потеряла актуальности. Закон о выборах регионалы могут изменить так, что 

голосование пройдет в один тур. 

Нужно понимать, что тактика оппозиции в случае подписания соглашения в Вильнюсе 

будет одна, если нет – другая. Каждый из нас может выражать свою позицию, но о нашем 

общем видении будет объявлено публично. Договориться о системе ненападения друг на друга 

– это самое важное. 
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Мы понимаем, что власть использует технологию гарантированного выхода Януковича 

во второй тур. Почему мы должны покупаться на  эти вещи? То, что они через своих 

придворных социологов рисуют какие-то рейтинги – их проблемы. 

– Но вы обсуждаете перспективу единого кандидата в первом туре? 

– Мы не исключаем, что наша общая позиция от 18 мая будет меняться, но это должно 

быть решение трех. Идут ли переговоры по этому вопросу? У нас постоянно происходят 

консультации, мы прорабатываем все возможные варианты. Вот представьте: давление на 

Януковича будет таким, что Тимошенко сможет выдвинуть свою кандидатуру на 

президентских выборах. Тогда и расклад будет другой, я бы не спешил. Могу только сказать, 

что три наши партии будут жестко реагировать на появление технических кандидатов якобы от 

оппозиции. 

– Как вы будете реагировать? 

– Будем информировать о таких кандидатах избирателей. 

– Тимошенко могут освободить до конца этой недели? 

– Думаю, Янукович получил сообщение о том, что ее освобождение – вопрос №1, и 

ассоциация будет подписана по результатам его решения. В этом контексте важна и проблема 

дальнейшей имплементации документа: есть страны, где права человека в приоритете – 

Швеция, Нидерланды. Возможно, освобождение будет и на этой неделе, все зависит от 

сценариев. 

http://forbes.ua/nation/1359250-lidery-oppozicii-o-edinom-kandidate-i-osvobozhdenii-

timoshenko 

Народные депутаты сохранили себе хорошие пенсии  

Юлия Май, «Вести»  

Рада не смогла проголосовать за отмену пункта пенсионной реформы, который касается 

единого принципа начисления пенсии депутатам, президенту и членам правительства. 

За законопроект, инициированный фракцией УДАР об установлении справедливого 

начисления пенсий. Проголосовало всего 198 народных депутатов. 

«Мы предлагаем пенсии народных депутатов, членов правительства и президента 

перевести на общую систему пенсионного страхования. Мы предлагаем начислять пенсии всем 

этим категориям чиновников в соответствии с нормами закона об общеобязательном 

пенсионном страхованием, то есть таким же образом, как 90% наших граждан», - сказал перед 

голосованием докладчик по законопроекту народный депутат от фракции УДАР Павел Розенко. 

В свою очередь народный депутат от фракции Партии регионов Ярослав Сухой отметил, 

что законопроект, предлагаемый фракцией УДАР, является «профанацией и дешевым пиаром»: 

«На сегодняшний день в Украине 648 депутатов-пенсионеров. Я посчитал, что даже если снять 

все выплаты (пенсии с депутатов, правительства и президента), то это будет надбавка 0,64 грн. 

на одного пенсионера. Это стоит ненужных разговоров? Это примитивная политическая 

спекуляция». 

Примечательно, что коммунисты также выступили в поддержку пенсионного 

законопроекта. Так, народный депутат от фракции КПУ Спиридон Килинкаров отметил, что 

«депутаты в красных китайских футболках» (говоря о представителях УДАРа), как раз 
провалили законопроект коммунистов об уравнивании пенсий. Несмотря на это КПУ готова 

поддержать их законопроект. 

«Мы готовы поддержать этот законопроект. Поскольку считаем, что все граждане 

должны получать одинаковые пенсии. Я обращаюсь к бобрам, которые пилят бюджет, 
прекратите обворовывать людей», - заявил коммунист. 

Помимо этого, народный депутат от фракции Партии регионов Владислав Лукьянов 

выразил следующее мнение: «Мне хотелось бы, чтоб вы ответственно относились к своим 

обязанностям. Мы слышали о сладких вещах и помним, как госпожа Денисова (министр труда в 
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правительстве Тимошенко) выплачивала самую жалкую пенсию за всю историю Украины. Это 

было не за царя, а три года назад. Мы понимаем, что сейчас пенсии низкие, но для того, чтобы 

их повысить, нужно чтобы работала экономика. Вы забыли, что вы призывали людей положить 

деньги на депозиты и потом за неделю их не выдали. Не врите людям. Покайтесь и идите 

прочь». 

http://vesti.ua/biznes-vesti/20294-rada-podtverdila-horoshuju-pensiju-janukovichu 

Інтернет-ЗМІ 

Володимир Рибак реанімував співпрацю депутатів з Європарламентом  

Українська правда 

Спікер Володимир Рибак призначив співголовами комітету парламентського 

співробітництва ЄС-Україна депутатів Сергія Тігіпка і Петра Порошенка. 

Про це він оголосив у парламенті. 

"Для забезпечення нормальної роботи мною підписано розпорядження про призначення 

співголів української частини комітету парламентського співробітництва України з ЄС, 

співголовами призначено Сергія Тігіпка та Петра Порошенка", - сказав Рибак. 

"Про це я поінформував президента Європарламенту Мартіна Шульца. Дуже довго цей 

комітет збирався, але вони не змогли собі обрати керівників, тому я повинен піти на це", - 

сказав Рибак. 

При цьому він наголосив, що українська частина делегації не мала брати участі у 

засіданні в середу. 

"9 жовтня у Страсбурзі проходила внутрішня нарада європейської частини комітету  

парламентського співробітництва, в якій участь української сторони не передбачалась", - сказав 

він. 

Комітет було створено у квітні 2012 року. 

Всупереч вимогам своїх соратників по ПР Ради підтримав опозицію, створивши  

делегацію ВР в ЄП у складі, на якому наполягала опозиція, щоб ні влада, ні її супротивники не 

контролювали більшість. 

Пізніше через конфлікт всередині ПР постало питання з призначенням співголови. 

За словами Порошенка, у них усередині ПР був конфлікт - між Бережною і Тігіпком. 

http://www.pravda.com.ua/news/2013/10/10/6999707/ 

Переформатирование Рады отложили до следующей недели  

Comments.UA 

Законопроект об уменьшении количества народных депутатов, необходимых для 

создания депутатской группы, будет проголосован на следующей пленарной неделе 

Как передает корреспондент «Комментариев», об этом заявил руководитель 

регламентного комитета Верховной Рады, народный депутат от Партии регионов Владимир 

Макеенко. 

По его словам, регламентный комитет уже рассмотрел данный законопроект. «Решили 

пока перенести и доработать, потому что это касается организации работы Верховной Рады», - 

отметил Макеенко. 

Также он заявил, что хочет, чтобы этот законопроект поддержало конституционное 

большинство. 

«Я думаю, на следующей пленарной неделе мы к этому законопроекту возвратимся», - 

подытожил он. 
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Напомним, правила формирования депутатских фракций и групп регулируются ст. 58 и 

ст. 59 закона «О регламенте Верховной рады». Согласно документу, число депутатов в группе, 

которая приравнивается к фракции, не может быть меньше, чем в самой малочисленной 

фракции. Как известно, в Раде VII созыва наименьшая фракция у Компартии - 32 народных 

депутата. Такого количества народных депутатов вне фракции, без учета председателя ВР и его 

заместителей, сейчас в парламенте нет - внефракционными числятся 30 человек.  

18 сентября Партия регионов зарегистрировала законопроект об изменении до 15-ти 

количества депутатов, необходимого для создания депутатских групп с правами фракций. 

http://comments.ua/politics/429588-pereformatirovanie-radi-otlozhili.html 

Евроинтеграция на грани срыва? Все в руках Королевской и Кинаха  
Главком 

Очередное заседание делегации Европарламента в комитете парламентского 

сотрудничества ЕС-Украина 9 октября завершилось – так и не начавшись - скандалом. 

Украинская часть комитета на заседание не явилась. 

Продолжение этого скандала может случиться уже завтра. 11 октября в Киев приезжает 

делегация высокопоставленных чиновников ЕС. Некоторые прилетят в украинскую столицу 

уже сегодня, чтобы встретиться с Януковичем. В числе гостей – еврокомиссар по вопросам 

расширения и Европейской политике соседства Штефан Фюле и глава МИДа Германии Гидо 

Вестервелле. Однако программа этого визита составлена командой Президента так, что 

европейцы, которых интересует один-единственный вопрос, когда выпустят Тимошенко, могут 

к нему и не дойти. 

Изначально планировалось, что делегация проведет в Киеве ряд переговоров и примет 

участие в работе национального круглого стола, посвященного саммиту «Восточного 

партнерства». В итоге европейцам покажут детский центр, сводят на футбол, 

продемонстрируют танцы и театральную постановку. После этого помашут ручкой и отправят 

по домам. 

Нет, круглый стол действительно будет. Но его формат таков, что создается 

впечатление: главная задача затянуть время. Сначала с 10 до 11 утра гостей продержат в клубе в 

Кабинета Министров, потом – с 11 до 12.30 – в Верховной Раде. По данным «Главкома», 

лидерам оппозиции Яценюку, Кличко и Тягныбоку дадут всего лишь по пять минут, чтобы 

изложить свои мысли евродипломатам. Остальное время поручено заполнять представителям 

власти и славящемуся своим красноречием регионалу Анатолию Кинаху, которого вдруг было 

решено сделать модератором круглого стола в парламенте. 

О том, что гостей из Европы решили в буквальном смысле «заболтать», говорит и тот 

факт, что все послеобеденное время ими будет заниматься министр соцполитики Наталья 

Королевская. Ей поручили сводить дипломатов на открытие детского центра. 

В распоряжении «Главкома» попала программа визита, которую украинские власти 

отправили накануне гостям. Ее содержание, по информации источников издания, удивило 

европейских партнеров. На так называемую панель «Социальное измерение Восточного 

партнерства» украинские власти выделили время с 12 часов дня до 8 вечера. За это время 

евроминистры в детском центре поприсутствуют на футбольном матче, посмотрят на детские 

танцы. Чтобы не возникало лишних вопросов, почему дипломатов везут именно в этот детский 

центр, представители власти напоминают, что центр финансируется Евросоюзом, и не сводить 

туда европейцев – грех. 

На десерт гостям припасен столичный театр им. Франко, где пройдет закрытый показ 
спектакля «Венеция – город надежд». Это совместный украино-польско-немецкий проект, 
билетов на который в свободной продаже нет. 

Последний раз Фюле приезжал в Украину на Ялтинский саммит. Там еврокомиссар 

вместе с представителями Евросоюза Карлом Бильдтом и парламента Элмар Брок на встрече с 

президентом Виктором Януковичем заявили о необходимости скорейшего решения вопроса 
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экс-премьер-министра Украины Юлии Тимошенко для подписания Соглашения об ассоциации 

с ЕС. 15 октября Европарламент должен заслушать отчет миссии Кокса – Квасьневского, 

которые уже обратились к Виктору Януковичу с просьбой помиловать ЮВТ. И по результатам 

отчета как раз и будет приниматься решение о подписании Соглашения об ассоциации между 

Украиной и ЕС. Юлия Тимошенко в свою очередь заявила, что миссия Европарламента 

передала ей официальное предложение о возможном выезде в Германию для лечения. Экс-

премьер-министр Украины публично приняла это предложение, учитывая важность для 

Украины подписание соглашения с ЕС об ассоциации. 

Главная цель всех нынешних действий украинских чинов - показать, что и власть, и 

оппозиция ради евроинтеграции впервые нашли общий язык, и ничего не мешает подписать 

соглашение об Ассоциации. 

В то же время на еврочиновников волнует только один вопрос. Он давно известен 

Януковичу. И судя по всему, украинский президент до сих пор не знает на него ответа. 

Владимир Фесенко, руководитель Центра прикладных политических исследований 

«Пента»: 

Со стороны украинских организаторов это проявление такого традиционного советского 

и постсоветского стиля. Приехал большой гость – ему дали возможность выступить – 

выступили наши начальники – все вместе идут что-нибудь открывать. Это не совсем 

рациональный подход. Фюле опытный политик. Устраивать для него церемониальную 

программу не совсем правильно. 

Но к Вильнюсу готовиться надо, причем в разных проявлениях. Нужно еще сделать 

очень многое. Ведь даже на подписании Соглашения жизнь не заканчивается. Чтобы 

Соглашение заработало, придется провести огромный объем работы. Возможно давление 

России в разных измерениях – к этому тоже нужно готовиться. Если Соглашение не будет 

подписано, риски будут – и для нас, и для Евросоюза. Это тоже нужно обсуждать. И вот такая 

серьезная открытая дискуссия необходима. Думаю, что и для Фюле она была бы полезна. 

Владимир Огрызко, экс-министр иностранных дел: 

С одной стороны, может сложиться впечатление, что визит Фюле в Украину 

используется не рационально накануне Вильнюсского саммита. Но, с другой, все не совсем так. 

Вот что такое евроинтеграция? Это ознаменование изменений во всем, во всей системе наших 

способах существования, жизни, начиная от высокой политики и заканчивая теми конкретными 

вещами, которые у нас вызывают обоснованное неприятие. То есть евроинтеграция – это и 

защита детей, в том числе, в прямом понимании этого слова. Нужно же обеспечить их всем 

необходимым, чтобы они выросли активными и образованными гражданами. 

Организаторы мероприятия, наверняка, хотели, с одной стороны, услышать правильные 

политические сигналы и оценки на последнем этапе. С другой - начать переводить все это 

высокое политическое дело в конкретные вещи. Соглашение об ассоциации – это не лозунг, это 

тяжелая сфера для работы. 

Я думаю, что участники мероприятия смогут обсудить важные в контексте 

евроинтеграции темы на протяжении отведенного часа. Главное, что за одним столом соберутся 

все те, кто не равнодушен к нашей евроинтеграции, и что среди них будут и представители 

власти, и представители оппозиции, и общественные активисты. 

Степан Курпиль, председатель одного из подкомитетов Комитета ВР по вопросам 

европейской интеграции: 

Меня лично на этот круглый стол не приглашали. Думаю, не очень рационально 

накануне саммита общаться с Фюле в рамках визитов в какие-то учреждения. Это больше 

куртуазные вещи. 

Нужна настоящая дискуссия – с участием Фюле, представителями и власти, и 

оппозиции. Но главное: правильно определиться с темой этой дискуссии. Критерии уже давно 

известны. Согласно мониторинга, что сделано, что не сделано накануне возможного 

подписания Соглашения Украины с ЕС, по сути, осталось два ключевых нерешенных вопроса: 
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закон о прокуратуре и проблема заключения Тимошенко. Вот об этом нужно говорить, тут 

нужно искать пути решения, и как можно скорее. Но мы знаем, от кого это зависит – только от 

президента Украины, и я не уверен, что он прислушивается к подобным дискуссиям. 

Фюле вряд ли бы приехал в Киев на такую программу 

Александр Сушко, директор Института Евро-атлантического сотрудничества: 

Я не стану оценивать культурную программу – это вопрос вкуса и ритуалов. В принципе, 

в дипломатической практике культурная программа вполне имеет место. Сама по себе она 

хорошая, если, конечно, не подменяет, а дополняет смысловую часть визита. 

Круглый стол, да, будет длиться всего лишь час-полтора в верховной Раде. Но я 

надеюсь, что у комиссара еще запланированы встречи с ключевыми лицами. Очевидно, что 

вряд ли бы он поехал сейчас в Киев, если бы ему не организовали встречи с высокими чинами 

государства и правительства. 

http://glavcom.ua/articles/14551.html 

Депутаты намерены создать крупнейшего землевладельца в Украине  
Корреспондент.net   

Сегодня в Украине может возникнуть наибольший собственник сельхозземель. На 

голосование в парламент предложен законопроект №2181а, по которому все земли 

сельхозназначения в госсобственности будут переданы в капитал Государственного земельного 

банка. Территории составляют 10,7 млн га - почти в 20 раз больше, чем есть сейчас у 

крупнейшего латифундиста Украины, владельца аграрного холдинга Ukrlandfarming Олега 

Бахматюка. Ожидается, что передача наделов не потребует переоформления соглашений 

аренды, которые сейчас действуют относительно этих земель. 

Отметим, что проект подал нардеп-регионал Евгений Сигал еще в конце мая. Документ 

предоставляет Госзембанку эксклюзивное право на покупку-продажу земель сельхозназначения 

в обход действующего до 1 января 2016 года моратория и убирает для госструктуры 

ограничения по максимальной площади земель в собственности. 

Вчера, 9 октября, законопроект был изучен профильным парламентским комитетом. "12 

человек из 15 были против. И нас очень тревожит, что документ в повестке дня на сегодняшнем 

заседании", - рассказал изданию Игорь Сабий, замглавы комитета. За проголосовали, среди 

прочих, автор законопроекта и глава аграрного комитета Григорий Калетник. За два дня до 

этого руководитель Госзембанка Светлана Скосырская попросила депутатов как можно скорее 

одобрить проект. 

В пояснительной записке указано, что его принятие "позволит обеспечить 

эффективность функционирования Госзембанка, повысить уровень реализации госпрограмм по 

повышению экономического развития сельских территорий… соблюсти интересы государства в 

вопросах использования сельхозземель". 

Сабий пояснил, что большинство членов комитета выступили против такой идеи, 

поскольку усматривают риск в концентрации такого большого объема земель под контролем 

одной структуры. "Мы все знаем, что происходит с активами в госкомпаниях. Кроме того, 

Госзембанк фактически на два года остается единственным покупателем на земельном рынке - 

без всяких ограничений", - указал парламентарий. 

Попытка внести этот документ на голосование уже совершались. "Но тогда для внесения 

его в повестку дня не хватило двух голосов. Он был отклонен. А теперь его опять протягивают 

– с нарушением всего, чего только можно", - негодует Сабий. Депутаты не исключают, что 

сегодня законопроект может быть одобрен сразу в первом чтении и в целом. 

Напомним, 23 сентября, СМИ со ссылкой на гонконгское издание South China Morning 

Post сообщали, что китайская компания Xinjiang Production and Construction Corps подписала с 

KSG Agro соглашение об аренде, согласно которому Китай арендует 100 тыс. га земель 

компании. 
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KSG Agro опроверг эту информацию. Компания уточнила, что речь идет об инвестициях 

китайской стороны в капельное орошение с первоочередным правом покупки выращенного 

холдингом урожая. Кроме вышесказанного отметим, ранее холдинг планировал оборудовать 

системой капельного орошения около 10 тыс. га своих земель к 2015 году. 

http://korrespondent.net/business/realestate/1613232-deputaty-namereny-sozdat-krupnejshego-

zemlevladelca-v-ukraine 

Блоги 

Сергій Міщенко: «Франція не вірить у щирість влади і думає чи підписувати Угоду 
про Асоціацію»  

корреспондент.net 

Якщо влада думає, що варто прийняти ще кілька євроінтеграційних законів і можна 

святкувати підписання Угоди про асоціацією з ЄС, то вона глибоко помиляється… 

Принаймні, після сьогоднішньої моєї та Дмитра Святаша зустрічі з представниками МЗС 

Французької Республіки, як співголів міжпарламентської групи Україна – Франція – це стало 

остаточно зрозумілим. 

Це перед нашими громадянами влада в овечій шкурі може корчити з себе європейських 

демократів. Тільки от наші партнери з Євросоюзу у це не вірять. 

У них є великі сумніви, чи будуть євро інтеграційні закони, за які сьогодні голосує весь 

парламент майже одноголосно – працювати на практиці. 

Як сказав на зустрічі Ерік Фурньє, керівник Департаменту континентальної Європи МЗС 

Франції, на сьогоднішній день у французькому уряді не знають, якою буде позиція Франції 28 

листопада на момент підписання Угоди про асоціацію. Французький уряд в роздумах, чи 

підписувати з Україною Угоду у Вільнюсі, чи може все ж таки почекати і подивитись, як 

новоприйняті євроінтеграційні закони будуть втілюватися в життя у нашій країні. 

І головною причиною такої невизначеності є подальша доля Юлії Тимошенко. У Європі 
не можуть зрозуміти, чи готова нинішня українська влада звільнити Тимошенко. Бо вона не 

тільки для французів, а для всієї європейської спільноти стала головним прикладом вибіркового 

правосуддя. 

Більше того, на думку наших гостей, одним з оптимальних варіантів звільнення Юлії 
Тимошенко є декриміналізація статті, за якими вона була засуджена. Такий законопроект, під 

моїм та Миколи Томенка авторством, вже давно зареєстрований в парламенті, але його навіть 

до порядку денного не включають. 

Затягування з вирішенням проблеми Ю.Тимошенко, породжує все більше сумнівів і не 

тільки у Франції. 

А це дуже тривожний дзвінок для нашої влади. Бо не тільки в Україні розуміють, що 

доля Юлії Тимошенко вирішується не у Верховній Раді… 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/vladiborgmsg/a121147 

Олег Ляшко: «Що сьогодні відбулося у парламенті»  

корреспондент.net 

    Звітую перед людьми за свою роботу  

Люди, знайте правду! Сьогодні бісоводима Верховна Рада не підтримала законопроект 
про скасування величезних депутатських і чиновницьких пенсій. 

Не голосував ніхто (!) з Партії регіонів, де найбільше "блатних" пенсіонерів. 
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З "Батьківщини" не голосували: Джемільов (сам пенсіонер), Катеринчук, Данілов, 

Дзендзерський, Кожем'якін, Лунченко, Немиря, Москаль (генерал-пенсіонер), Пашинський, 

Сас, Сергієнко (пенсіонер), Тарасюк (пенсіонер), Стець, Терьохін, Шульга. 

З "Удару" - Паламарчук, Ванзуряк, Карпунцов, Ковальчук, Кутовий, Раупов, Сольвар. 

Зі "Свободи" -  Ханенко 

Комуністична партія - не голосував Герасимчук. 

Позафракційні, які не підтримали вказаний вище законопроект - Балога, Жеваго, 

Кравчук, Кутовий, Тимошенко, Миримський, Палиця, Рибаков, Стаднійчук, Табалови (обидва), 

Купчак, Немілостівий, Рибак (за регламентом - позафракційний), Скосар. 

Начувайтесь! "Жирну" депутатську пенсію у вас заберу я, коли буду при владі. 

Регіонали "клеять дурочку" у парламенті. Вони штучно затягують розгляд другорядних 

питань, аби сьогодні не вистачило часу розглянути кричуще важливі для українських громадян 

питання: мораторій на закриття медичних закладів і відновлення справедливості у нарахуванні 
пенсій. Дії парламентської більшості - це вершина цинізму. Ми винесемо цю банду на вилах. 

Спікер парламенту Володимир Рибак назвав мене брехуном і пообіцяв переписати на 

мене половину своєї пенсії. Насправді найбільші брехуни в Україні - це регіонали, і про це 

знають усі. А пенсію нехай вернуть не мені, а мільйонам обкрадених ними громадян. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a121125 

Ірина Фаріон: «Відкритий батьківський урок дітям»  

pravda.com.ua 

Класичною є думка, що світ змінити неможливо, натомість можна змінити лише себе. 

Класичним є, мабуть, і незмінний інфантилізм значної частини суспільства, що весь час 

покладає надії на когось. Звісно, що це природно для дітей очікувати допомоги від батьків. 

Звідси суспільство з інфантильними ознаками легко впадає то в розчарування чи зачарування, а 

відтак – у песимізм, безнадію і байдужість. Черчиль логічно констатував, що песимізм – це вада 

молодих, зрілі (себто неінфантильні) на це не мають часу. Наші державотворчі проблеми є 

збільшувальним дзеркалом проблеми інфантилізму – і сфера освіти у цьому серед 

першорядних. До прикладу, викидати негативну критику чи навіть інвективи на адресу 

"табачного" міністерства стало звичним атрибутом – майже як розмови про погоду – і то у 

масштабах держави з нульовим результатом (як і вплив на зміну самої погоди). Проте, як на 

мене, існують надважливі мікромасштаби, від задіяння яких народжується реальна вітальна 

сила: побудова держави в собі. Зауважу, що єдина сила, на яку має право держава, – це сила 

закону. 

Отож виписування і втілення у собі законів ідеальної держави – це найкращий спосіб її 
збудувати. Коли не можеш змінити чужого державного ладу у своїй країні – берися за 

розбудову її для своїх найдорожчих, якими, звісно, є наші Божі дари – ДІТИ. Саме тоді, коли 

плоди нашого щастя ідуть у відкритий світ через дошкільну освіту, школу, виш, ми, всі батьки, 

мимоволі починаємо складати іспит на вміння збудувати комфортну державу для своєї дитини. 

Нагадаю етимологічно, що лексема держава походить від інфінітива держати. Отож ми маємо 

"вдержатися" нашою родиною в одному власноруч збудованому Державному Домі. Саме у 

такому контексті я розглядаю типовий випадок, що стався в одній із київських шкіл із 
поглибленим вивченням української мови, де без жодного погодження з батьками з 5-го класу 

другою іноземною мовою запроваджено російську. Проте лише один батько почав бити у 

дзвони, виявляючи непокору і вимагаючи реального вибору для своєї дитини, а отже, своєї, 
іншої, вільної Держави. Написав до мене на фейсбук. Я відразу ж виїхала до школи імени Олеся 

Гончара на розмову з директором. Відтак відбулися батьківсько-учительські збори, результатом 

яких стало проведення анкетування про бажання вивчати ту чи ту іноземну мову. Як наслідок, 

за заявами батьків, половина (а не один батько!!!) одного з 5-их класів обрали для вивчення 

німецьку мову. Від учора діти вже розпочали навчання, хоч могли б це зробити ще з початку 

вересня. Проте вересень потрібен був, мабуть, для відчайдушної боротьби одного світлого 
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батька, який, як локомотив, потягнув за собою інших активних, гідних батьків і – найважливіше 

– творців правдивої Української держави для своїх дітей. У двох інших класах тієї самої 
паралелі такого батьківського прямостояння і протистояння не сталося – діти вивчатимуть 

російську. Це повчальне відображення суспільної свідомости, яка менше як у третині батьків 

має протиборчі та самостійницькі і націєцентричні ознаки-маркери, тоді як решта пливе у 

фарватері "табачного" міністерства і закриває власноруч своїм дітям перспективу пізнавати не 

лише додаткову европейську мову, але і державу самостійного, незалежного, а не 

колоніяльного зразка. Мимоволі цей випадок асоціюється мені з нашим, винятково 

"свободівським" закрикуванням російськомовних доповідачів під час пленарних засідань у 

Верховній Раді. Ми, 37 депутатів від ВО "Свобода", не маємо інших важелів, аби вплинути на 

втілення в життя аксіоматичних речей послуговуватися у державних органах лише державною 

мовою. Проте наш внутрішній імператив – демонструвати протест. Як результат, жоден депутат 

із інших опозиційних фракцій уже не дозволить собі спілкуватися у державному органі мовою 

однієї з меншин, та ще й такої, яка має за екзистенційне нахабство претендувати на якісь 

преференції для себе. Від регіонало-комуністів вимагати абсолютного результату – це те саме, 

що від зими хотіти літа. Проте після зими весна неминуча. Отож, за Конфуцієм, запалюймо 

стрітенські свічки на противагу до проклинання темряви. 

Звісно, і наша, і чужа історія світяться прикладами героїчної оборони своєї мови як 

"дому народного буття" і як духової опори, що йде від неба, а не від землі. Проте, як знаємо, не 

всі є добрими учнями в класичної учительки – історії. Натомість, мабуть, кожен із нас є матір'ю 

і батьком, що може збудувати для своїх дітей власну, а не чужу чи "табачну" ДЕРЖАВУ-ДІМ. 

P.S. Дякую славному батькові, панові Олександрові Мартиненкові, за найкращий 

відкритий урок з українського мово- і державотворення. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/farion/525654751f9e5/ 

Телебачення і радіомовлення 

Влада і опозиція не змогли однаково оцінити події 18-го травня  

5 канал, Час новин  

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Влада і опозиція не змогли однаково оцінити події 18-

го травня, коли в Києві під час акції «Вставай, Україно!» напали на журналістів. Представники 

опозиції звіт вже навіть опублікували, хоча владні депутати висновки проігнорували, разом із 
останнім засіданням тієї ж самої слідчої комісії. І це тоді, як висновки розслідування свідчать - 

замовником сутичок була влада. Члени слідчої комісії від Партії регіонів назвали звіт 

«незрозумілим», котрий не затверджували як проект. Крім того, регіонали запевняють, що з 
висновків нібито зникли ті події, що не вигідні опозиції. І тому, на думку біло-блакитних, ТСК 

свою мету не виконала. 

Степан КУРПІЛЬ, член ТСК, народний депутат, ВО «Батьківщина»: «Із матеріалів 

роботи нашої комісії випливає однозначний висновок - замовником була діюча влада. Мета 

влади полягає у тому, щоб спровокувати безпорядки, аби пролилася кров, щоб довести свою 

тезу про начебто присутність фашистів в Україні». 

Андрій ПІНЧУК, член ТСК, народний депутат, Партія регіонів: «Головне завдання 

дійсно було і в керівника, і іншої половини комісії - дати оцінку таку як їм подобається, 

висвітлити так, як їм подобається. На жаль, не дали того результату, який ми хотіли, щоб в 

майбутньому не повторювалися такі випадки». 

Віталій ЯРЕМА, голова ТСК, народний депутат, ВО «Батьківщина»: «Представники 

провладної фракції, на жаль, не підписали цей звіт». 

Олена БОНДАРЕНКО, член ТСК, народний депутат, Партія регіонів: «Документ, 

который представили вам накануне, может максимально называться личным мнением 4-х 

депутатов от временной следственной комиссии». 
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Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Нагадаємо, 18 травня під час опозиційної акції 
«Вставай, Україно!» у Києві відбулися сутички між прихильниками партії «Свобода» і 
молодиками у спортивних костюмах. Останні напали на журналістку «5 каналу» Ольгу 

Сніцарчук і фотографа газети «КоммерсантЪ» Владислава Соделя, які знімали бійку. Міліція в 

інцидент не втручалася. За підозрою в нападі затримали та висунули обвинувачення чотирьом 

учасникам події - Вадиму Тітушку, Сергію Приходьку, Андрію Ярошенку і Михайлу Пшуку. 

Пізніше у залі суду усі вони, окрім Ярошенка, публічно вибачилися перед потерпілими. Феміда 

засудила їх до умовного покарання за хуліганські дії та відшкодування збитків. Матеріли 

справи щодо Андрія Ярошенка - виділили в окреме провадження. 

Засідання Ради 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: У депутати - тільки після медогляду. Про це почали 

говорити в Раді одразу після чергового сплеску емоцій. Першим про допомогу психіатра і 
потребу відповідної експертизи ще на стадії кандидатства заговорив регіонал Ярослав Сухий. 

Його колега по фракції - голова регламентного комітету регіонал Володимир Макеєнко - каже: 

така потреба існує, адже з кожним роком у залі під куполом усе тяжче: через крики, лемент і 
неоднозначні заяви. Щоправда ініціювати таке законодавче нововведення регіонали поки що не 

беруться - чекають більш ініціативних. 

Олександра КУЖЕЛЬ, народний депутат: «Сьогодні магнітні бурі кажуть». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: У парламенті - вербальне загострення. 

Володимир РИБАК, голова ВР: «Ви свистіли в залі - це не парламентська форма роботи! 

І ніякої репліки ви сьогодні не получите! Оце вам вся репліка». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Це суперечка - за право висловитися у мікрофон - 

щоб вся країна почула. Це право надає спікер. Або не надає. 

Володимир РИБАК, голова Верховної Ради: «Де Олег Тягнибок?! Я прошу! Заспокойте 

депутата! Не дам репліку!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Позафракційний Ляшко - під час такої репліки 

встигає висловити все і всім. І спікеру заразом. 

Олег ЛЯШКО, народний депутат, позафракційний: «Припиніть клеїть дурочку і 
затягувати розгляд питання! Працюємо до ранку! Володимире Васильовичу, до ранку! У вас 

пенсія ж 30 тисяч – ви можете працювати!». 

Володимир РИБАК, голова ВР: «Я п’ятдесят відсотків - давайте нотаріуса - сьогодні вам 

перепишу! І не брешіть! Да! Ви брехун!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Навіть під час обговорення ратифікації угоди з 
Туреччиною - вербальний бій не вщухає. 

Олег ЛЯШКО: «Баче Бог, що я не брешу! А я вас скажу так, що брешете ви! Де ваше, 

паразити, покращення?! Тільки собі покращили! В п’ятницю вечір сідаєте на літака і з 
коханками по закордонах, по Мальдівах!». 

Ярослав СУХИЙ, народний депутат, ПР: «Якщо людина собі знайшла втіху у коханні з 
коханою жінкою, а краще – дружиною, - то це можна тільки вітати… А всі ці заполошні крики, 

ґвалти, слюна, жовч на мікрофонах – це тільки говорить про слабкість політика». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Але виборцю таке тільки до вподоби - упевнений 

спікер, колишній. 

Володимир ЛИТВИН, народний депутат, позафракційний: «Людям подобається, коли 

депутат демонструє таку впевненість, сміливість, тотальну критику». 

Сергій КАПЛІН, народний депутат, «Удар»: «Прийде до влади український народ і він 

не залишить від вас мокрого місця! Персонально від кожного із вас! Тому у вас сьогодні є 
останній шанс врятувати свою шкуру! Бо Янукович з Азаровим втечуть за кордон, а вас – як 

мишей ловитимуть!». 
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Ярослав СУХИЙ, народний депутат, ПР: «Да, ви мене заглушили, але ви мене не 

переконали. У нас колись в 3 чи 4 скликанні була лікар-психіатр – Марковська, соціаліст, - 

пам’ятаєте. Вона таким надавала допомогу». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Медпункт у парламенті є, але психіатричного 

експерта бракує. Після чергового вербального загострення депутати вирішили: така експертиза 

- вже необхідність. Голова регламентного комітету каже: ідеї медоглядів кандидатів у цій залі 
з’являються періодично, але до діла ніколи не доходять. Він вважає - назріло. 

Володимир МАКЕЄНКО, голова регламентного комітету: «На будь-яку роботу, 

серйозну, проходять медогляд. Пілоти, авіадиспетчери... Даже в шахту проходять люди - а в 

парламент ні. Но якщо тільки починаємо розглядати це питання - зразу крик, шум - права 

людини!». 

Олександра КУЖЕЛЬ, народний депутат, «Батьківщина»: «Да будь-ласка! Хай тільки 

покажуть приклад із себе. Але психіатра будемо вибирати з Європи! Бо вони ж свого 

поставлять, який, знаєте, під страхом гільйотини буде виписувати їм, що вони всі здорові». 

Володимир МАКЕЄНКО, голова регламентного комітету: «Ви багатьох тут бачили, да? І 
на конях приїжджали, народні депутати… Ну соромно, да?! Ми ж розуміємо, що людина просто 

хвора була, і в медичній картці в цього було чітко написано: вибачте, «біла гарячка», але він 

народний депутат!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Двері медпункту відчинені. Парламентський лікар 

Олена Володимирівна за обранцями спостерігає з телетрансляції - їхні нерви сприймає з 
професійним розумінням. 

Лікар: «В них дійсно робота - вони ж не лопатою копають, і свій глюкогон із м’язів 

виганяють. Це ж головний мозок - він теж бере багато енергії. Ну у них буває різне… Ну все 

спокійно». 

Народний депутат: «А достойное будущее для Украины?». 

Володимир РИБАК, голова Верховної Ради: «Зі мною не грайтеся, я вас дуже прошу!». 

Прохання про перегляд рішення щодо «газової справи» Тимошенко повторно 
спрямували до суду 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Прохання про перегляд рішення щодо «газової 
справи» Тимошенко повторно спрямували до суду. Про таке повідомив захисник екс-прем’єрки 

Сергій Власенко. Адвокати подали клопотання до Верховного суду України, посилаючись на 

рішення протизаконне і некоректне. Нагадаємо, 2011 року Юлію Тимошенко засудили на 7 

років за перевищення повноважень під час підписання газових угод із Росією. Також екс-

прем’єрка мала виплатити «Нафтогазу» півтора мільярда гривень. 

Сергій ВЛАСЕНКО, захисник Юлії Тимошенко: «Ми хочемо подарувати Віктору 

Януковичу іще один юридичний шлях розв’язання штучно створеної ним проблеми вибіркового 

правосуддя. На переконання захисту, у Вищого спеціалізованого суду немає іншої правої 
можливості, окрім, як передати цю справу на розгляд Верховному суду, а у Верховного суду 

немає іншої можливості, як скасувати цей вирок». 

У депутатів Верховної Ради оптимістичні плани  

ICTV, Факти 

Анастасія МАЗУР, ведуча: У депутатів Верховної Ради на сьогодні оптимістичні плани. 

Працюють вони лише першу половину дня, але хочуть розглянути майже два десятки 

законопроектів. На цю годину ратифікували угоду з Туреччиною щодо правил перевезення 

вантажів між портами двох країн і розглянули законопроект, який пропонує скасувати 

сертифікацію аптек, оскільки ця функція дублює ліцензію. Депутати відмовилися розглядати 

питання за скороченою процедурою, а опозиція запропонувала працювати, доки не обговорять 

всі питання порядку денного. А ще у сесійному залі спалахнула суперечка між спікером 
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парламенту і свободівцем Ігорем Мірошниченком. Володимир Рибак зробив зауваження 

опозиціонеру за свист у залі і відмовився надати йому слово для репліки. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Ви свистіли в залі. Це не 

парламентська форма роботи. Це сесійна зала, а не мітинг. Ніякої репліки ви сьогодні не 

получите. Нічого я вам не дам". 

Верховна Рада вкотре не змогла відмінити пенсійну реформу  
ТРК Ера, Підсумки  

Олена КИРИК, ведуча: Верховна Рада вкотре не змогла відмінити пенсійну реформу. 

Депутати відмовилися підтримувати опозиційний законопроект про нарахування пенсій 

Президентові, депутатам та урядовцям на загальній основі. Не захотіли народні обранці і 
продовжувати робоче засідання до закінчення розгляду усіх питань. Працювати до вечора 

парламентарії планують у четвер. Таку пропозицію озвучили у Партії регіонів. Аргументують 

тим, що на цей день заплановані важливі євро інтеграційні закони, серед яких і зміни до 

Конституції України. 

Не вщухає скандал навколо держреєстрів речових прав 

Олена КИРИК, ведуча: Не вщухає скандал навколо держреєстрів речових прав. У 

Мінюсті знають, хто винен у збої бази даних, двох підозрюваних уже навіть оголосили у 

розшук. Принаймні у профільному Міністерстві переконані – заяву самого розробника можна 

трактувати, як зізнання. Мовляв, він розробляв, обслуговував систему, а потім, через бажання 

заробити припинив діяльність. А потім, нібито, втрутився у бази даних. Нагадаю, цими днями 

компанія-розробник звернулася до Мінюсту зі скаргою про недоотримання платежів. Тобто 

припинення роботи реєстрів має логічне пояснення. Утім, міністр юстиції Олена Лукаш за 

реєстри спокійно. СБУ винесло свій вердикт – вони неушкоджені. Хоча сюрпризи від 

розробника, каже Лукаш, можуть на цьому не закінчитися. 

Олена ЛУКАШ, міністр юстиції: «Було знищення і пошкодження маршрутів для 

користувачів, які зробив сам власне розробник. Тому питання, що він ще зробив до того, як 

зайшли правоохоронні органи, залишається відкритим. Але це питання, враховуючи позицію, 

яка є, слідство, я думаю, дуже швидко з’ясує». 

В Верховной Раде депутаты сегодня пенсиями мерялись  

Интер, Подробности  

Анастасия ДАУГЛЕ, ведущая: А в Верховной раде депутаты сегодня пенсиями 

мерялись: полдня выясняли - кто о народе думает, а кто о поездках на Мальдивы. За целый день 

смогли принять всего три закона, хотя планировали ни много ни мало - полностью изменить 

пенсионное законодательство. Как это выглядело - подробнее Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Перед законопроектами традиционная 

словесная разминка депутатов на трибуне. Кто о чем, а "свободовцы" - о футбольном скандале 

на львовском стадионе и происках украинофобов. 

Андрей ИЛЬЕНКО, народный депутат Украины, фракция "Свобода": "Українські 
червоно-чорні прапори, а також портрети українських героїв - князя Святослава, Степана 

Бандери, Романа Шухевича. Вони будуть далі на трибунах усіх українських стадіонах". 

Александр ПРИСЯЖНЮК, народный депутат Украины, фракция КПУ: "Вы должны 

извиниться перед народом Украины за то, что сделали ваши вболивальники на стадионах. 

Вартість в рік утримання Львів-Арени 20 млн гривень. На 5 років дискваліфікація - 100 млн 

гривень". 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной рады Украины:"Це сесійна зала, а не 

мітинг, ніякої репліки ви сьогодні не получите! Не свистіть в залі!" 
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Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Уже порядком разгоряченные, депутаты 

взялись за ратификацию договора между Турцией и Украиной о правилах перевозки морских 

грузов. Казалось бы - безобидный вопрос: обычно за такие голосуют быстро и без проблем. 

Вадим КОЛЕСНИЧЕНКО, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: 

"Конечно, можно головой биться об стены, орать, выть, но не понимать правил экономики, 

конечно, нельзя". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Оппозиционеры заподозрили: провластная 

фракция тянет время, чтобы не дойти до пенсионных законопроектов, которые подали "УДАР", 

"Батьківщина" и коммунисты. 

Олег ЛЯШКО, народный депутат Украины, внефракционный: "Ви отримуєте по 20-30 

тисяч гривень пенсії, ви дармоїди. В п'ятницю ввечері сідаєте на літаки і з коханками по 

закордонах, по Мальдівах, коли люди за три гривні кіло картоплі продать не можуть!" 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной рады Украины: "Від своєї пенсії 30 тис 

гривень я 50% - давайте нотаріуса - сьогодні вам перепишу, і не брешіть людям!" 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Поделиться своими немаленькими пенсиями с 

простыми украинцами призывали коллег депутаты из оппозиции. 

Павел РОЗЕНКО, народный депутат Украины, фракция "УДАР": "У колишніх нардепів і 
чиновників вищого рівня пенсія досягає 15 тисяч гривень. Не має права на існування система, 

коли пенсії вчителів й лікарів 45% від зарплати, а чиновникам 90%". 

Ярослав СУХОЙ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Сьогодні в 

Україні 849 пенсіонерів-депутатів, якщо навіть скасувати всі їхні виплати, а цього зробити 

неможливо, бо вони всі десь працювали, це буде 0,64 гривень на одного пенсіонера. Це варто 

балачки?" 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Результат голосования оказался вполне 

предсказуем. И судя по множеству пустых кресел в секторе оппозиции, сами инициаторы не 

слишком верили в то, что документ примут. Или не очень хотели. 

Замовником провокацій на мітингах 18 травня була влада  
ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Замовником провокацій на мітингах 18 травня була 

влада. Про це заявив голова тимчасової слідчої комісії Віталій Ярема. Каже: факти 

підтверджують реальні докази. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: МВС і прокуратура не хочуть брати участі у роботі 
комісії. Останній звіт ТСК не підписали представники провладної фракції. Народний депутат 

від фракції Партії регіонів Олена Бондаренко вважає документ фальшивкою. На її думку, з 
висновків комісії зникли факти, які не вигідні опозиції. 

Віталій ЯРЕМА, народний депутат від "Батьківщини": "Нинішні правоохоронні органи, 

нинішній генеральний прокурор не встановлюватимуть цього. Тому для нас одним з основних 

важелів і чинників цього звіту є те, що цей факт буде зафіксовано і при зміні влади він дасть 

нам можливість провести дійсно об’єктивне, неупереджене і повне розслідування, як цього 

вимагає стаття 2 Кримінально-Процесуального кодексу, а також допоможе встановити дійсно 

тих осіб, які організували ці акції, що призвели до побиття людей, до грубих групових 

порушень громадського порядку". 

Олена БОНДАРЕНКО, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Господин Ярема 

продолжает в своем же духе. Выносит некие тексты, которые ну максимум тянут просто 

нанальные пресс-релизы партии "Батьківщина". Мы считаем, что работу временной 

следственной комиссии до такой степени политизировать может только очень некомпетентный 

и молодой политик". 

Ще один шанс для Януковича звільнити Тимошенко 
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Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ще один шанс для Януковича звільнити Тимошенко. 

Захист ув’язненої екс-Прем'єрки повторно подав заяву до Верховного суду України про 

перегляд і скасування вироку у "газовій справі". Про це повідомив захисник Юлії Тимошенко 

Сергій Власенко. Нагадаю, у жовтні 2011-го Печерський райсуд Києва засудив Юлію 

Тимошенко на 7 років позбавлення волі. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: її визнали винною у перевищенні повноважень під час 

підписання газових контрактів із Росією у січні 2009-го року. Ув’язнення Тимошенко 

Європейський суд з прав людини у квітні цього року визнав незаконним. Проте Вищий спецсуд 

відмовився передавати справу колишньої Прем’єрки на розгляд до Верховного суду. Звільнення 

Тимошенко – одна з головних вимог Європи для підписання Угоди про асоціацію на самміті у 

Вільнюсі. 

Сергій ВЛАСЕНКО, захисник Юлії Тимошенко: "Ми хочемо подарувати Віктору 

Януковаичу ще один юридичний шлях розв’язання штучної створеної ним проблеми 

вибіркового правосуддя. Ґрунтуючись на рішення Комітету міністрів Ради Європи, захист 

сьогодні повторно подав до Верховного суду заяву про перегляд некоректного, незаконного 

вироку у "газовій справі". Підставою є рішення Комітету міністрів Ради Європи, і звичайно ж 

рішення Європейського суду у справі Тимошенко". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Тим часом народні депутати сьогодні збирали підписи 

на підтримку клопотання представників місії ЄС Кокса-Кваснєвського про помилування 

Тимошенко. Свої автографи під документом поставили опозиціонери та позафракційні народні 
обранці. А от регіонали підписуватися не захотіли. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції "Батьківщина" у ВР: "На підтримку цього клопотання 

зібрали підписи більше 170 народних депутатів України з тією метою, щоби Президент України 

Віктор Янукович прийняв рішення щодо підписання Угоди з Європейським союзом. І 
відповідно звільнення Юлії Тимошенко і надання їй можливості отримання медичної допомоги 

в Німеччині". 

Пособия украинским депутатам и чиновникам не уменьшатся  

ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: Пособия украинским депутатам и чиновникам не уменьшатся. Рада 

провалила закон об отмене этих льгот. 

Александр БОНДАРЕНКО, корреспондент: Вопрос с собственными пенсиями 

парламентарии решили еще в 92 году. Тогда было установлено, что они составляют 80% от 

оклада действующего народного депутата. С тех пор их пенсии только увеличивались. На 

повестке дня сразу несколько законопроектов. Но среда короткий день. И оппозиция обвиняет 
провластное большинство в затягивании времени. Три первых вопроса парламент 

рассматривает 3 часа. 

Олег ЛЯШКО, лидер Радикальной партии: «Ішли до влади, обіцяли покращення життя 

вже сьогодні. Де ваше, паразити, покращення? Тільки собі покращили. А мільйони людей через 
вас з протягнутою рукою ходять». 

Александр Бондаренко, корреспондент: У оппозиционного законопроекта даже в 

названии социальная справедливость. Как, возмущаются авторы, простые граждане могут 

получать в 15 раз меньше чиновников. 

Павел РОЗЕНКО, народный депутат от фракции Удар: «У митників сьогодні пенсія 

складає 6,5 тисяч гривень, у суддів 7,5 тисяч, у прокурорів теж 7 тисяч гривень, у колишніх 

народних депутатів та чиновників вищого рівня пенсія досягає сьогодні біля 15 тисяч гривень». 

Александр БОНДАРЕНКО, корреспондент: Максимальные пенсии уже ограничены 9 

тысячами, отвечают регионалы. И даже если забрать пособие, например, у экс депутатов, 

бедные не станут богаче. 
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Ярослав СУХОЙ, депутат от фракции Партии регионов: «Я порахував, навіть якщо 

навіть ліквідувати їхні виплати, а це зробити неможливо, бо вони десь працювали, це буде ноль 

64 гривні на одного пенсіонера. Це варта балачки». 

Александр БОНДАРЕНКО, корреспондент: Голосов за не хватает даже с коммунистами 

и несколькими нефракционными. А на другие пенсионные законопроекты уже нет времени. 

Влада Януковича хоче зробити із Симоненка опозиціонера №1»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: народний депутат Олександр Голуб (КПУ) та політолог Сергій 

Таран. 

Інна Кузнецова: У вівторок ЦВК вдруге відмовилася зареєструвати ініціативну групу з 
проведення референдуму про вступ України до Митного союзу. Також у ЦВК заявили про 

фальсифікацію реєстраційних документів з проведення референдуму. 

Між тим лідер КПУ Петро Симоненко повідомив учора, що з 10 жовтня розпочнеться 

збір підписів громадян за проведення такого референдуму. 

Пане Голуб, на що ви розраховуєте з цим збором підписів, якщо без члена ЦВК це не 

реально, це не зараховано вам буде? 

Олександр Голуб: Ми ведемо боротьбу по двох напрямках. 

Перший напрямок – це суто юридичний. Тобто, ми намагаємося оскаржити ті рішення. 

На нашу точку зору, вони абсолютно незаконні, вони порушують діючу Конституцію, 

порушують діюче законодавство щодо проведення чи не проведення референдуму. Ми будемо 

намагатися притягнути до відповідальності як суддю, який виносить неправочинні рішення, так 

само і працівників ЦВК. Чому? Тому що у ЦВК немає права дозволяти чи не дозволяти, він 

зобов’язаний це зробити. Це обов’язок цих людей. 

Що стосується безпосередньо збору підписів, то ми абсолютно впевнені, що всі збори, 

які прийшли, відбувалися згідно з чинним законодавством, вони не порушили жоден пункт 

цього законодавства. І всі заяви представника ЦВК, що нібито якісь підписи були сфальшовані 
або вони якісь не такі, то абсолютно не відповідають дійсності. 

Я не виключаю, що ми будемо виступати з певним судовим позовом щодо наклепу і 
свідомого наклепу з боку ЦВК. 

Ми розуміємо, що сьогодні влада не хотіла б проведення референдуму. Вона абсолютно 

не впевнена у своїх силах. І, звичайно, і суди, і ЦВК розглядає лише, як інструменти, які 
повинні заборонити людям висловити свою точку зору. 

На що розраховують комуністи? Ваше запитання. Ми, по-перше, розраховуємо на 

свідомість громадянського суспільства. Адже ми маємо останні дані. І, напевне, ви так само їх 

маєте. КМІС сказав, що більше як 61% людей в Україні вважає, що подібне рішення в Україні 
має ухвалюватися на референдумі. Тобто, більшість хотіла б проведення референдуму. 

– Це говорить про дещо інше. Коли йдеться вже про безпосередній вступ. Зараз поки що 

немає такої необхідності. 

Олександр Голуб: Чому немає такої необхідності? 

– Україна поки нікуди не вступає. 

Олександр Голуб: Чому не вступає? 

Є запрошення, офіційне запрошення з країн Митного союзу. Ми вважаємо, що люди 

мають право визначитися з цього питання. Є офіційне запрошення до України як держави, до 

керівництва держави. Неодноразово вони вже прозвучали. І тому ми вважаємо, що люди мають 

право визначити той вектор зовнішньої політики і не лише політики, але й економічного 

розвитку, який стоїть сьогодні перед Україною. 

Тому ми вважаємо, що нехай недосконалий закон, нехай, звичайно, до нього є дуже 

багато претензій… До речі, проведення або намагання провести цей, згідно із законодавством, 
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законний референдум якраз, до речі, і виявить вади цього механізму, цього закону. Адже в 

принципі, якщо Україна планує бути демократичною, цивілізованою державою, то референдум 

– це звичайна, нормальна процедура вирішення болючих питань. 

– Якби, часом, провели цей референдум, і ми побачили, що та кількість людей, про яку 

Ви говорите, що необхідна для збору підписів, от саме ця кількість і проголосує за референдум? 

Олександр Голуб: Я так не думаю. Тому що є реальні дослідження, які останнім часом 

проводяться. Вони кажуть, що приблизно збігається кількість людей, які виступають за 

західний вектор розвитку, ті, хто виступає за розвиток східний, майже однакові. Там, якщо 

декілька відсотків різняться, вони не є критичними, і вони, як кажуть сьогодні соціологи, не є 
постійними цифрами, вони залежно від ситуації. Певна частина людей, це приблизно від 15% 

до 20%, ще не визначилися з цим вибором. 

Отже, ми досить оптимістично дивимося на результати цього референдуму. 

Але якщо ми прагнемо до громадянського суспільства, громадянське суспільство має 
право висловлювати свою волю. Як на мене, громадяни, як вони беруть і повинні брати 

відповідальність, коли вони обирають ту чи іншу політичну партію або голосують за неї, як за 

більшість, і долю довіряють їй, так само люди мають право взяти на себе відповідальність за 

вибір розвитку держави. 

– Пане Таран, наскільки реально, що комуністам вдалося б провести цей референдум? 

Депутати звинувачують у цьому саме владу, що вона просто не хоче цього. 

Сергій Таран: Ситуація абсурдна, тому що не йдеться зараз про вступ України до ЄС, як 

до будь-якого іншого союзу, а йдеться про асоційоване членство. У таких умовах проводити 

референдум виглядає трохи, якщо так з боку подивитися, смішно. 

Але для комуністів цей референдум не настільки важливий, як сам факт референдуму. 

До речі, я не зустрічав жодного соціологічного опитування, яке показало б, що більшість 

громадян виступає за приєднання до Митного союзу, як альтернативу ЄС. Звичайно, якби був 

проведений такий референдум, вони б його програли. 

Але він їм потрібний не для цього. Він (референдум – ред.) їм (комуністам – ред.) 

потрібний насамперед для технологій. Для того, щоб показувати свою активність у політичному 

процесі. Є сподівання того, що, може, трошки вдасться відхопити голосів у Партії регіонів у 

тих частинах країни, де традиційно вони з комуністами мають конкуренцію. 

Але мені здається, що той великий ажіотаж навколо цього референдуму, зокрема той 

факт, що Петро Симоненко має абсолютний доступ, наприклад, до першого каналу 

телебачення, який є під державним контролем, він має доступ фактично до всіх медіа, які 
контролюються наближеними до Януковича групами, то це означає, що цей референдум, 

точніше, спроба цього референдуму відбувається з відома влади. 

І стратегічний розрахунок, який полягає у цій технології, є в тому, щоб зробити з 
Симоненка опозиціонера №1, і на цьому тлі спробувати вивести його у другий тур виборів на 

президентських виборах у 2015 році. От оцей розрахунок. 

Тобто, сьогодні Симоненко теоретично, внаслідок цього референдуму, стає 
найопозиційнішим кандидатом у 2015 році. Висувається дуже багато опозиціонерів з тих, хто 

виступає за ЄС. І це не лише Кличко, Тягнибок чи Яценюк. Йдуть там ще Порошенко, можливо, 

ще Катеринчук, ще інші кандидати. І на цьому тлі, коли проєвропейський вектор буде 

подроблений між опозиціонерами, у Симоненка з’являться шанс потрапити у другий тур, де він, 

звичайно, програє, але він буде політиком №2 в Україні. 

– Бачите, з’являється політтехнологічний фактор. 

Олександр Голуб: Я не політолог, а реальний політик. Тому, напевне, не займаюся 

конспірологією і вигадкою подібних таких сценаріїв, але конкретною справою. 

Зрозуміло, що до президентських виборів досить далеко і починати сьогодні подібну 

кампанію дивно, навіть з такої точки зору. 

– Це Ви точно помиляєтеся. На Банковій вважають, що близько. 
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Олександр Голуб: Поки що ми не Банковій, а коли будемо на Банковій, тоді будемо 

приймати рішення. Це по-перше. 

По-друге, зрозуміло, що ті рішення, які приймаються на сьогоднішній день судами, а 

ситуація з судами зрозуміла, що вони є під контролем адміністрації президента... До речі, аби 

довести абсурдність тієї ситуації, коли ми подаємо заявки і будемо ще подавати… 

До речі, і сьогодні, 9 жовтня, більше, як у 10 великих містах України відбуваються 

подібні збори громадян, які будуть вимагати проведення реєстрації їх для проведення цього 

референдуму, звичайно, ми доводимо абсурдність тієї ситуації, абсурдність судової системи в 

Україні, наскільки вона залежна, наскільки вона порушує цивілізаційні напрямки, наскільки 

вона порушує законодавство, яке є. 

Що стосується появи Симоненка на Першому національному каналі, то це абсолютно 

нормальне явище. Адже є парламентська партія. По-друге, це робиться коштом партії, тобто на 

правах реклами. І до цього не має стосунку президент або Партія регіонів. 

Що стосується іншого, то я думаю, що дуже багато людей могли побачити, що з 
більшості ток-шоу, з більшості певних радіопрограм, дякуючи, що не з вашої програми і не з 
вашої студії, фактично позабирали представників КПУ, аби вони не могли розповідати про цей 

референдум, про свої ініціативи. 

Я міг би сказати, що одним із найвідоміших ток-шоу, яке дивиться на сьогоднішній день 

Україна, фактично за 2 або 3 години завернули Петра Симоненка, коли мова повинна йти про 

референдум. Взагалі заборонили цю тему. І ми сьогодні можемо говорити, що з подачі 
адміністрації президента врешті-решт до ЗМІ повернулися так звані «темники». 

– Якби Ви принесли і показали, було б здорово! Поки що ми не бачимо їх. 

Олександр Голуб: Але це вочевидь. Це люди бачать, тому що це абсолютно зрозуміло. 

Адже є тема, є в принципі потужні заходи, які проводяться (ще раз підкреслюю) фактично по 

всій Україні, і коли їх фактично замовчують, роблять вигляд, що нічого не відбувається, то я 

думаю, що це якраз і є свідченням таких «темників». 

– Ну, якщо матимете можливість принести, то ми з задоволенням їх покажемо. 

Ми багато разів вже згадували Партію регіонів. Мушу сказати, що ми сьогодні 
запрошували до ефіру представника Партії регіонів, однак з’ясувалося, що важливе 

голосування – жоден з представників тих, до кого ми зверталися, прийти не може. 

Ми записали точку зору Володимира Олійника. 

Володимир Олійник: Я порадив би комуністам зробити ось що. Все ж таки взяти гарну 

сформувати делегацію, поїхати у Москву, отримати підтримку від своїх побратимів з російської 
Компартії і переконати російське керівництво, що ціна на газ занадто не братська. 

Тому немає сьогодні юридичних і політичних підстав ставити питання про проведення 

референдуму. 

– От такі поради. 

Олександр Голуб: Я думаю, що досить складна ситуація у Партії регіонів. Я думаю, що 

поради краще давати їм самим, як виправдовуватися перед своїми виборцями, яких вони 

зрадили. Адже вочевидь, що жодного терміну «євроінтеграція» у президентській програмі 
Віктора Януковича, коли він ішов на вибори… 

– Ні-ні-ні. Там курс якраз євроінтеграційний. Інша справа, що ніхто програм не читав. 

Олександр Голуб: Я прочитав офіційні програми, з якими йшов Віктор Федорович на 

вибори. Жодного слова про євроінтеграцію там немає! Я відповідально про це кажу. Це перше. 

По-друге, чому так злякалася адміністрація президента і злякалася партія влади? Тому 

що було зрозуміло , що, по-перше, комуністи у стані провести цей референдум, тобто партія 

досить потужна, вона має осередки, вона має підтримку, ми здатні зібрати необхідну кількість 

підписів, тобто 3-4 мільйони підписів за проведення цього референдуму. Вони це розуміють. 

По-друге, вони абсолютно не впевнені в цих цифрах нібито всенародної підтримки 

підписання цієї асоціації з ЄС, яка має відбутися у Вільнюсі. Я думаю, що вони мають дещо 
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іншу інформацію соціологічну, закриту, яка все ж таки свідчить, що не настільки є велика і 
потужна підтримка. 

Що стосується домовленостей з Російською Федерацією, то вони відбуваються не на 

партійному рівні. Вони відбуваються на міждержавному рівні. Отже, і наслідки або за наслідки 

відповідальність будуть нести ті політичні сили, які приймають ті чи інші рішення. 

Ви знаєте, я думаю, що, зрозуміло, на сьогоднішній день уже склалася, 

переформатувалася у парламенті більшість. Вона така, я сказав би, олігархічна націонал-

демократична і націоналістична. Адже останні голосування це підтверджують. 

До речі, дуже цікаві дані навів сайт «Опори», організації, яка все ж таки виклала, скільки 

політичних сил голосують з партією влади разом. Я маю на увазі партією УДАР, «Свободу» і 
«Батьківщину». І кількість цих голосувань, сумісних з партією влади, на сьогоднішній день у 

цих політичних сил вже більша, ніж у комуністів. 

– На одному з ефірів Ваш колега, пан Кілінкаров говорив, скільки цього там набереться. 

Нормальна кількість ваших – так само. 

Олександр Голуб: Вже, до речі, набереться набагато більше. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач: Я – безпартійний.Ставлюся до всіх партій однаково. Я можу багато претензій 

ставити будь-якій із них і висловлювати свою думку. Але у даному випадку обговорюється 

питання щодо самої процедури проведення референдуму. 

От пан Олійник правильно сказав, що які реальні кроки зробила, наприклад, партія 

комуністів у даному випадку з огляду на те, як у даному випадку, в даний час веде себе сторона, 

яка є Російською Федерацією. 

Що конкретного партія зробила як партія, як представники цієї партії на позитивне 

врегулювання стосунків? 

Олександр Голуб: По-перше, КПУ не докладала зусиль щодо, скажімо, негативного 

розвитку подій, які відбуваються сьогодні щодо економіки, щодо політичного життя. 

Я ще раз підкреслюю, я вже майже відповідав на це запитання, коли коментував 

Олійника. Міждержавні стосунки – це міждержавні стосунки. Міжпартійні стосунки – це 

міжпартійні стосунки. І, скажімо, КПУ не має  якихось стосунків або впливу на відверто, 

будемо казати, капіталістичне керівництво Російської Федерації. Тобто, говорити тут про 

якийсь вплив або домовленості, я думаю, що це неправильно. 

Більше того, якби політична сила і політична партія проводила б якісь такі таємні 
перемови, то це є порушення українського законодавства, і це фактично є неприпустимим.Для 

цього є офіційні державні органи. 

Щодо розвитку цих відносин, то ми давали свої пропозиції уряду, пакет, як мають 

розвиватися щодо економічного розвитку і по інших. Тобто, якби до нас прислухалися, ситуація 

була б абсолютно іншою. 

– Ще одне запитання радіослухача. 

Слухачка: Я можу сказати тільки одне, що я залюбки підписала б під гаслом заборони 

партії «кровосісів», тобто партії комуністів. Дякую,що вислухали. 

– Відповіді не буде? 

Олександр Голуб: Я думаю, що відповідь має бути. 

По-перше, я думаю, що підписуватися можна під чим завгодно, але є певне 

законодавство у державі, згідно з яким діють ті чи інші політичні сили. І, можливо, комусь 

щось, не подобаються інші партії або їх заборонити, або припинити їх діяльність, але є 

законодавство, згідно з яким  потрібно це робити. 

Дискусія сьогодні, про яку ми мовимо, не в тому, чи проведуть, чи не проведуть. 

Комуністи проведуть референдум, ми абсолютно впевнені, що ми зберемо необхідну кількість 

голосів за той термін, який сьогодні вимагає законодавство. Причому їх зберемо на відповідних 

законних бланках, так, як це вимагає закон України на сьогоднішній день. 
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Інша справа – чи виконає чинне законодавство ЦВК, чи влада виконає це законодавства? 

Адже ми пам’ятаємо, що свого часу було зібрано 4 мільйони підписів щодо НАТО – ніхто не 

проводив цей референдум. До речі, тоді і Партія регіонів, і чинний президент дуже 

обурювалися тим, що не проводився референдум. 

Я думаю, що ситуація щодо референдуму… Адже ми сьогодні не кажемо про напрямок 

розвитку. Правда? Є позиція КПУ. Ми просто пропонуємо людям висловитися. Адже можна 

прийти на референдум і проголосувати інше, згідно з власними переконаннями. 

Сьогодні мова йде про взагалі можливість людей впливати на владу, можливість обирати 

цей курс. От про що! А влада сьогодні цього не хоче. І вона розглядає референдум лише як 

власний інструмент. Якщо треба буде продовжити термін президента Януковича, вони будуть 

вносити зміни до Конституції подібним референдумом. Якщо хтось захоче провести якийсь 

інший референдум, вони зроблять все, щоб цей референдум не відбувся. 

– Пане Таран, наскільки Ви погоджуєтеся з цією тезою пана Голуба? 

Сергій Таран: Звичайно, цей закон, який існує, про референдум, напевне, отримав 

найбільше критики як з боку української громадськості, так і з боку міжнародних експертів. 

Тому що він абсолютно маніпулятивний. Комуністи це чудово знають. І вони розуміють, що, 

якщо референдум буде проведений, контролювати референдум зможуть тільки адміністрації. 
Наприклад, цей закон про референдум взагалі не передбачає, що представники політичних 

партій організовують, беруть участь у підрахунку голосів. Це все роблять місцеві адміністрації. 

І тому проблема цього референдуму не лише в тому, що… Ну, смішно виносити питання 

про асоціацію на референдум, тому що не йде мова про входження до ЄС, а це лише підписання 

угоди про асоціацію. 

Але набагато смішніше – це те, що зрозумілий буде результат цього референдуму. Це 

буде той результат, якого захоче влада. Сьогодні владі вигідніше позиціонувати себе у 

європейському напрямку – це сприяє безпеці особистості президента. Якщо завтра ситуація 

зміниться, вони так само через референдум можуть провести будь-яке інше питання. 

Тому взагалі перед тим, як ставити питання про референдум, нам потрібно ухвалити 

нормальні закони, які регулюють питання референдуму. Я б взагалі починав із закону про 

місцевий референдум, де громадяни можуть висловити свою думку щодо тих процесів, які 
відбуваються безпосередньо на місці їхнього проживання, а потім поступово і дуже обережно 

підходити до питання нового закону про референдум, який дає можливості громадськості, 
журналістам контролювати його результати. 

Тому що нинішній закон про референдум абсолютно безправний – не має  механізмів 

контролю над підрахунком голосів, над його проведенням. І, звичайно, це ще раз показуєте, що 

комуністи чудово розуміють маніпулятивність цього референдуму. 

– Пане Таран, міністр юстиції Олена Лукаш вважає за доцільне вносити зміни до закону 

«Про всеукраїнський референдум» і говорить про те, що хоча цей закон не входить до так 

званого «переліку Фюле» з 11 пунктів, цього євроінтеграційного пакету, але європейці 
вимагають вдосконалення цього законопроекту. Вона переконана, що зміни до саміту у 

листопаді не будуть внесені, але говорить про те, що вносити зміни необхідно. 

Чи це лише риторика перед самітом, чи таки Партія регіонів готова буде піти на зміни до 

закону? 

Сергій Таран: Можливо. Зараз для них закон про референдум, як і всі ці люди, які 
підтримують ідею референдуму, то це, так би мовити, «запасний варіант», якщо не здатні 
підписати угоду про асоціацію. 

Для Януковича дуже важливо буде забезпечити свій другий термін перебування при 

владі. Для цього можуть застосовуватися різні механізми. Наприклад, зміна конституційного 

ладу в країні. Аж до того, що результати референдуму чи референдум буде перенесений. Я 

навіть не виключаю такий неймовірний сценарій. Тому для Януковича зараз, поки ще 

незрозуміла ситуація з підписанням угоди про асоціацію, важливо тримати цей маніпулятивний 

закон у такому вигляді, в якому він є. 
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Для Європи зараз важливо звернути увагу на найбільш актуальні проблеми для України і 
для українців. Найбільша проблема зараз – це не угода про асоціацію, а це корупція і соціальна 

ситуація, це колосальна нерівність між багатими і бідними в Україні. 

– Запитання ще одного радіослухача. 

Слухач: Я вважаю, що, недивлячись ні на який тиск, ви повинні продовжувати те, що ви 

запланували, але ще більш розшити. 12 міст – це, звичайно, добре, де ви плануєте збори щодо 

референдуму зібрати, але потрібно, щоб їх було не 12, а хоча б 22. 

У свою чергу, оскільки я із західної України, то в таких містах, як Ужгород, 

Хмельницький, Чернівці я готовий сприяти всіляко. І, безумовно, кількість людей буде більша, 

якщо ви задумаєте і в цих містах також провести ці збори. 

– Бачите, прихильник Ваш. 

Олександр Голуб: Я кажу про сьогоднішній день. Адже вже відбулося і в Харкові, 
Донецьку, Запоріжжі, в інших містах. Сьогодні відбувається. Буде і дальше відбуватися. І, 
звичайно, мова буде йти про ті міста, про які Ви говорите. 

Щодо думок політолога, які ми перед тим почули, то, знаєте, для мене досить дивні деякі 
тези. Адже про асоціацію ніхто і не виносить питання. Зрозуміло, що асоціація – це просто 

здача наших економічних інтересів. 

До речі, Янукович цього і не приховує. Виступаючи в США, він заявив, що мета, одна з 
тих, які він перед собою ставить, то це порятунок економіки європейської держави. Він 

вважає… За них, звичайно, можна порадіти, що їх ринок виросте на 7%, що вони зможуть сюди 

привезти свої товари. Я думаю, що вони з цього радіють. І, звичайно, вони будуть підписувати 

у Вільнюсі цю угоду. 

Що стосується економічних наслідків для України, на наш погляд (я підкреслюю!), вони 

будуть значно глибшими і значно негативнішими, ніж  ми свого часу мали підписання щодо 

СОТ. До речі, за це ніхто не поніс відповідальність. Я маю на увазі політичної відповідальності 
за подібні рішення, які пройшли. 

Що стосується самого референдуму, чому постає питання щодо Митного союзу. Тому 

що врешті-решт є запрошення від Митного союзу для України увійти до складу цієї організації. 
Тому ми й намагаємося це винести на всенародне опитування. 

– Ми не встигаємо почути ще один синхрон від Володимира Олійника. Але там ішлося 

про те, що немає передумов на сьогодні для проведення референдуму. 

Олександр Голуб: А хто це? Це думка пана Олійника? Це думка влади? Ну, зрозуміло, 

вони бачать свої вади, вони, звичайно, розуміють, що це йде на користь владі, тому вони, 

звичайно… 

 


